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‘Drupa is de spiegel van
de grafische industrie’

D
e grafische sector blijft

kampen met structurele

overcapaciteit. Experts

verwachten dat de Europese

drukkers zeker nog tot 2020

moeten leven met dalende volu-

mes en herstructureringen. Vol-

gens cijfers van de sectorfederatie

Febelgra was de grafische sector

in België in 2007 nog goed voor

1470 bedrijven met in totaal

15.754 werknemers. In 2014 telt

de grafische industrie in ons land

geen duizend bedrijven meer

(938). De tewerkstelling is in die

crisisperiode gekrompen met 29

procent tot 11.184 mensen. In

2014 noteerden de Belgische

drukkerijen voor het eerst in zes

jaar weer een bescheiden omzet-

groei van 1,7 procent. De cijfers

voor dit jaar kleuren alweer min-

der optimistisch, in het eerste

kwartaal incasseerde de sector op-

nieuw een terugval van 3,8 pro-

cent.

In die moeilijke context debu-

teert Sabine Geldermann. De

Duitse taalkundige staat sinds

2013 aan het hoofd van Drupa,

de wereldwijd belangrijkste vak-

beurs voor de grafische industrie.

De eerste editie onder haar lei-

ding vindt plaats van 31 mei tot

10 juni 2016 in Düsseldorf. In

2000, een recordjaar, ontving de

wereldbeurs voor de grafische

sector 428.000 bezoekers. Sinds-

dien kalft het bezoekersaantal af:

in 2004 trokken nog 394.000

mensen naar Drupa, in 2008

zo’n 391.000 en in 2012 zakte

het bezoekersaantal tot 314.000.

Het management van de beurs-

organisator Messe Düsseldorf

greep in en stelde Sabine Gelder-

mann aan als nieuwe directeur

voor Drupa. Geldermann is sinds

1992 actief in de internationale

vakbeurzenwereld en werkt aan

een remake van de grootste grafi-

sche vakbeurs ter wereld. Op uit-

nodiging van het vakblad ‘Gra-

fisch Nieuws’ zakte Geldermann

af naar België, waar ze het start-

schot gaf voor een wereldwijde

tour in de aanloop naar Drupa. 

U staat sinds 2013 aan het

hoofd van Drupa en werkt aan

de editie van 2016. Welke nieu-

we accenten mogen we van u

verwachten? 

SABINE GELDERMANN. “Er

komen heel wat nieuwe accenten

omdat de grafische industrie in

een transitie- en consolidatieperi-

ode zit. Het internet en de digita-

lisering hebben sommige klassie-

ke printtoepassingen wegge-

veegd. Drupa heeft altijd gestaan

voor de grafische industrie maar

al in 2008 en 2012 hebben we

nieuwe segmenten aangeboord

die meer focussen op de industri-

ële en functionele drukactivitei-

ten. We zetten ook in op de com-

binatie van print met mobiele

toepassingen en digitale kanalen.

We omarmen nieuwe technolo-

gieën en mikken meer op groei-

sectoren zoals verpakkingen. Het

potentieel is daar enorm. Verpak-

kingen moeten niet alleen functi-

oneel hun werk doen, ze worden

ook meer en meer uitgespeeld als

communicatiekanaal. We volgen

de evoluties in onze industrie.

Drupa is de spiegel van de grafi-

sche industrie, we zijn het be-

langrijkste platform voor print en

crossmedia-oplossingen ter we-

reld.”

De volgende Drupa, de wereldwijd belangrijkste

vakbeurs voor de grafische industrie, vindt in

2016 plaats in Düsseldorf. Het wordt de eerste edi-

tie onder leiding van Sabine Geldermann. De Duit-

se werkt aan een nieuw elan voor de nu driejaar-

lijkse beurs. Ze verbreedt het aanbod en zet in op

3D-printen en andere innovatieve technologieën.

Sabine Geldermann leidt  de internationale grafische vakbeurs Drupa
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SABINE GELDERMANN

“Op Drupa draait het om het informeren en het entertainen van de

klassieke bezoeker en het aantrekken van nieuwe profielen uit nieuwe

markten”
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Wat bedoelt u met industriële

en functionele druktoepassin-

gen? 

GELDERMANN. ÒHet gaat dan

bijvoorbeeld om het printen van

elektronica, het integreren van

sensoren op verpakkingen. Verti-

cale markten zoals de voedingsin-

dustrie, de farma en de cosmetica

zijn ge•nteresseerd om sensor-

technologie in hun verpakkingen

te integreren. Op die manier krij-

gen de verpakkingen nieuwe

functies. Dat is waar Print 4.0

om draait, de integratie van the

internet of things in grafische pro-

ducten. Het gaat om het verbin-

den van kanalen en zo nieuwe

mogelijkheden toe te voegen aan

een klassieke drager. Deze tech-

nologie wordt bijvoorbeeld inge-

zet om plagiaat en vervalsingen

tegen te gaan. Consumenten

kunnen het label scannen en zo

krijgen ze een bevestiging van de

authenticiteit van de verpak-

king.Ó

Ook 3D-printing wordt een

belangrijk thema? 

GELDERMANN. ÒZeker, 3D-

printing wordt al ingezet voor de

productie van prototypes. Dat

kan voor medische toepassingen,

in de autosector, de luchtvaartin-

dustrie, maar ook in de verpak-

kingswereld. Prototypes voor

marketingcampagnes kunnen

met deze technologie in series

van ŽŽn stuk worden gefabri-

ceerd. 3D-printing kan volgens

onze exposanten inspirerend wer-

ken en de creativiteit in de indus-

trie een boost geven.Ó 

De klassieke grafische markt

zit in een structurele crisis, dus

u moest de scope van de beurs

verbreden.

GELDERMANN. ÒDat is waar-

om we Drupa een nieuw elan ge-

ven. Onze slogan is ‘Touch the fu-

ture’. De sector moet naar DŸssel-

dorf komen om te ontdekken

hoe de industrie zal evolueren de

volgende jaren. Bedrijven stellen

zich de vraag welke toekomstige

technologie‘n hun business kun-

nen verbeteren. In hun klassieke

omgeving

zijn ze mis-

schien een

deel van de

koek kwijt,

maar er zijn

nieuwe op-

portunitei-

ten. Die zul-

len we tonen.

Het draait op

Drupa om

het informe-

ren en het

entertainen

van de klassieke bezoeker en het

aantrekken van nieuwe profielen

uit nieuwe markten.Ó 

Het is altijd een moeilijke even-

wichtsoefening tussen het be-

houden van een bestaand pu-

bliek en het aantrekken van

een nieuw.

GELDERMANN. ÒAbsoluut,

maar met het verpakkingsthema

registreren we heel wat interesse

tot nu toe. De verpakkingswereld

is een kans voor de grafische in-

dustrie om uit te breiden naar

nieuwe actieterreinen. Veel men-

sen zien Drupa als een heavymet-

alshow met gigantische drukper-

sen en veel machines. Dat is ook

belangrijk, maar we willen ook

nieuwe bezoekers aantrekken zo-

als marketeers, communicatie-

mensen en reclamebureaus. Zij

willen de producten zien aan het

einde van het proces, ze houden

zich minder bezig met de machi-

nes. Daarom kan je op de beurs

ook de oplossing zien en niet al-

leen de techniek.Ó

Hoe reageren de nieuwe expo-

santen die u wil

aantrekken op

uw aanpak? 

GELDER-

MANN. ÒWe

zien dat onze

nieuwe aanpak

goed onthaald

wordt. Ook in

India en China,

belangrijke

markten voor

onze exposanten.

We zijn nog niet

gestart met de re-

gistratie van de bezoekers, maar

de boekingsstatus van de beurs

geeft al een prima indicatie. We

zullen 19 hallen vullen en op acht

maanden voor de beurs zijn we

bijna volzet. We benaderen

150.000 m² netto tentoonstel-

lingsoppervlakte. Alle belangrijke

spelers zullen er zijn. Uit de feed-

back van onze klanten leren we

dat Drupa een must is.Ó 

Kan een vakbeurs als Drupa

nog groeien?

GELDERMANN. ÒWaarschijn-

lijk niet, we zullen wel volledig

uitverkocht zijn. Met 150.000

m² zitten we iets lager dan de vo-

rige editie, maar met alle veran-

deringen in de industrie zou de

situatie veel slechter kunnen

zijn.Ó

Hoeveel bezoekers verwacht u

in 2016? 

GELDERMANN. ÒDat is een

moeilijke vraag. Je moet naar de

markt kijken en in Europa is het

aantal drukkers sterk afgenomen.

In Duitsland zijn er nog zoÕn

9000 actief. We mikken op onge-

veer 300.000 bezoekers. We pro-

beren vooral nieuwe profielen

naar Drupa te krijgen om de

neergang van de klassieke bezoe-

kers te compenseren.Ó

Wanneer laat de sector de crisis

achter zich? 

GELDERMANN. ÒDat is moei-

lijk te zeggen, er beweegt nog

heel wat in de markt. De slecht-

ste jaren waren 2008, 2009 en

2010. Volgens de sectorfedera-

ties in Duitsland is er sprake van

een stabilisatie, maar ze zien nog

geen groei. Maar stabiliteit is al

een goed teken. Drupa is een in-

ternationale beurs, 60 procent

van onze bezoekers komt van

buiten Duitsland. We trekken

internationale bezoekers aan uit

138 landen. Belgi‘ is altijd een

belangrijk land geweest voor

Drupa, zowel op het vlak van ex-

posanten met grote spelers zoals

Agfa en Xeikon als op het vlak

van bezoekers. Het waren er

13.500 in 2012.Ó

Is een vakbeurs nog altijd een

belangrijk platform voor de

grafische industrie in deze digi-

tale tijden? 

GELDERMANN. ÒInternet kan

veel maar mensen zoeken per-

soonlijk contact en willen ge•n-

spireerd worden door nieuwe

machines en productieprocessen

die ze zien werken. Zeker in een

heel technische sector. Op een

compacte oppervlakte zoveel

aanbieders ontmoeten blijft een

troef. Bezoekers krijgen een over-

zicht van de innovaties en de

technologie in hun vakgebied.

Dat is de kracht van elke vak-

beurs.Ó ■
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“Bedrijven zijn in

hun klassieke

omgeving

misschien een deel

van de koek kwijt,

maar er zijn nieuwe

opportuniteiten.

Die zullen we

tonen”

DRUPA 

2012 2008 2004

Aantal bezoekers 314.000 391.000 394.000
Aantal exposanten 1844 1971 1862
Beursoppervlakte 166.000 m2 170.000 m2 161.000 m2
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